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OR.RG. 0002.12.2014-2018 

PROTOKÓŁ  NR XII/2015 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 26 października 2015r. 

w godz. od 16:00 do 18:10 

 w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15  radnych w sesji udział wzięło 15 radnych.  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, Sekretarz Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Skarbnik 

Gminy Pani Agnieszka Scheffler, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak. 

 

Ad.2. Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. Następnie przedstawiła 

porządek obrad.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji tj. z dnia 28 września 2015r.  

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Informacja o stanie i realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2016; 

b) wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnych 

umów dzierżawy nieruchomości; 

c) opłaty od posiadania psów; 

d) wysokości stawek podatku od nieruchomości;   

e) utraty mocy obowiązującej uchwały Nr XX/134/2000 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia                    

11 grudnia 2000 roku w sprawie zarządzenia poboru zobowiązań podatkowych                     

w drodze inkasa, określenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia dla inkasentów; 

f) ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych Sołtysom Gminy 

Zaniemyśl; 

g) ustalenia wysokości diet dla Radnych Gminy Zaniemyśl oraz należności z tytułu zwrotu 

kosztów podróży służbowych; 

h) wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. 

 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy ktoś chce wnieść uwagi do przedstawionego porządku 

obrad uwag brak  
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Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 15 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

 

W wyniku głosowania jawnego Protokół Nr XI/2015 z dnia 28 września 2015r. został przyjęty                    

jednogłośnie tj. 15 głosami „za”. 

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo  

 

Zbiorcze wyniki z wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej z terenu Gminy Zaniemyśl 

 

SEJM 

Obwód 
Liczba 

uprawnionych 
Wydano 

kart 
Frekwencja 

Liczba głosów ważnych 

PiS PO KW RAZEM 
KW 

KORWiN 
PSL 

KKW 
Zjednoczona 

Lewica 

 KWW 
„Kukiz’ 

15” 

KW 

Nowoczesna 

Ryszarda 

Petru 

Ogółem 

1 1416 586 41,38% 129 159 26 20 54 54 56 62 560 

2 2098 1289 61,44% 272 322 62 74 71 115 107 221 1244 

3 772 308 39,90% 107 63 16 7 36 15 19 32 295 

4 996 425 42,67% 110 89 12 25 51 31 53 31 402 

Razem 5282 2608 49,37% 618 633 116 126 212 215 235 346 2501 

  
24,71

% 
25,31

% 
4,64% 5,04% 

8,48
% 

8,59% 9,40% 13,83% 100% 

 

SENAT 

Obwód 
Liczba 

uprawnionych 
Wydano 

kart 
Frekwencja 

Liczba głosów ważnych 

Gaweł 
Robert 

Kazimierz  
PiS 

Gruszczyński 
Piotr Andrzej 

PO 

Kawłak Jerzy 
Władysław 

KW Unia 
Polityki 
Realnej 

Kłosiński 
Jarosław 
Mariusz 

KW 
Nowoczesna 

Ryszarda Petru 

Łykowski 
Piotr 
PSL 

Ogółem 

1 1416 586 41,38% 156 201 27 98 80 562 

2 2098 1289 61,44% 325 423 56 291 111 1206 

3 772 308 39,90% 110 82 17 52 39 300 

4 996 425 42,67% 125 119 24 73 57 398 

Razem 5282 2608 49,37% 716 825 124 514 287 2466 

  29,03% 33,45% 5,03% 20,84% 11,64% 100,0% 

 
Obwód: 

1- SP Zaniemyśl, ul. Poznańska 28 

2- GOK i R Zaniemyśl, ul. Sienkiewicza 3 

3- Czarnotki 47 

4- SP Śnieciska, ul. Parkowa 3 
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Informacja dotycząca ryczałtu dla sołtysów 

Wójt powiedział, że po spotkaniu z Paniami i Panami sołtysami na naradzie i spotkaniu z Radą  

Gminy,  po przeanalizowaniu środków finansowych, które  były w inkasie, sołtysi od nowego roku już 

nie będą pobierali podatków, będzie tylko możliwość dokonywania wpłat w kasie Urzędu Gminy albo 

w Banku, w Banku Spółdzielczym bez dodatkowych kosztów), na posiedzeniu wspólnym Komisji 

Rady Gminy ustalono zryczałtowaną dietę w stosunku miesięcznym dla sołtysów w wysokości 300,00 

zł.,  Wójt na sesji zaproponował kwotę w wysokości 320,00 zł. 

 

Informacje z zakresu z przeprowadzonych przetargów i realizowanych robót   

 wydłużenie linii autobusowej nr 560 do miejscowości Czarnotki przez Lubonieczek 
Po analizie jaką  otrzymano,  okazało się ilość pasażerów nie wzrasta,  

dwa kursy:  

Zaniemyśl – Czarnotki  

- poranny, korzysta „0” osoby, dziennie,  

- z kursu  popołudniowego  korzysta 1,43 osoby, dziennie 

Czarnotki – Zaniemyśl  

- poranny, ponad 2 osoby, dziennie średnio,  

- z kursu  popołudniowego  korzysta 0,68 osoby, dziennie 

 

Mijają dwa miesiące, w listopadzie nadal będzie prowadzony pilotaż, od grudnia to wydłużenie  

i koszty z tym  związane, które Gmina ponosi, będzie trzeba zlikwidować 

 

 budowa hali widowiskowo-sportowej w Zaniemyślu 
w dniu  1 października została podpisana umowa  nr RI.21/2015 o nadzór autorski nad budową 

hali widowiskowo - sportowej w Zaniemyślu oraz uzyskania pozwolenia na użytkowanie 

obiektu z Biurem Projektów Architektonicznych i Budownictwa oraz Pośrednictwa Obrotu 

Nieruchomościami „ARCHI-BUD”. Po przeprowadzonych negocjacjach strony ustaliły kwotę 

za wykonanie usługi w wysokości 56.000,00 zł netto tj. 68.880,00 brutto. Termin wykonania 

usługi upływa 15 listopada 2016 roku. Powodem zawarcia umowy są liczne zmiany norm, 

przepisów prawnych, brak projektu wykonawczego, rozwój technologii w dziedzinie 

budownictwa w okresie od powstania projektu tj. 2004 roku.  Ponadto w ciągu roku 2015 

odbyły się dwa odbiory częściowe na kwotę około 800 000,00 zł. brutto,  po odbiorach 

zwrócono się z wnioskiem o dotacje do Ministerstwa Sportu,  otrzymano informację 

telefoniczną   o przyznanej kwocie w wysokości 1.300.000, 00 zł., na rok 2015 Gmina ma 

przewidzianą dotację w wysokości 1.500.000,00 zł.,  kolejny odbędzie się przed 11 listopada 

br.  Na koniec listopada  tegoroczny zakres robót zostanie wykonany -  nastąpi przykrycie 

dachu i zamontowanie okien i drzwi zewnętrznych (jeżeli będzie łagodna zima nadal 

wykonawca będzie prowadził prace na hali) 

 

 przebudowa drogi w Dobroczynie 

dnia 30 września zostało przyznane dofinansowanie na zakończoną inwestycję, przebudowy 

drogi w Dobroczynie, ze środków Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 

w ramach zadania „budowa (przebudowa) drogi dojazdowej do gruntów rolnych” w kwocie 

70.000,00 zł.   

 

 unieważnienie przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych                           

z nieruchomości zamieszkałych w Gminie Zaniemyśl  

dnia 12 października 2015 roku zostało unieważnione postępowanie o udzielenie zamówienia 

publicznego - odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości 

zamieszkałych w Gminie Zaniemyśl, wartość złożonej oferty przekraczała środki 

zabezpieczone w budżecie, w stosunku do tegorocznej oferty,  jeszcze obowiązującej, kwota, 

która zażądał wykonawca, byłaby globalnie w skali roku o 100 tys. zł. wyższa, ogłoszono drugi 

przetarg, w dniu dzisiejszym  nastąpiło otwarcie ofert,  wpłynęła jedna oferta,  podwyższono 

przy wyliczeniach kwotę,  jaką przewiduje się na to zadanie,  niestety zabraknie  nieduża 
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kwota,  około 1 tys. zł.,  postanowiono, że po przeanalizowaniu przez Komisję tej oferty 

zostanie zawnioskowanie do Rady Gminy o zwiększenie kwoty przewidzianej na to zadanie,  

zostanie podpisana umowa aby od 1 stycznia 2016 roku móc odbierać od wszystkich 

mieszkańców  odpady komunalne, od 1 lipca 2015r.  zwiększono  opłatę na terenie Gminy,  

mimo to środków nie wystarcza, były głosy  sprzeciwu,  zawsze ogłaszany jest przetarg 

nieograniczony,  każdy kto ma koncesję może złożyć ofertę, ofertę złożyła firma, która 

obsługuje Gminę  Zaniemyśl,  firma chce większej opłaty za odbiór,  jest to spowodowane 

m.in. tym, że niestety składowanie na wysypiskach i w spalarniach będzie coraz drożej,  

odpady z Gminy  Zaniemyśl   wożone są do Jarocina,  Zakład, który się tam  buduje, niebawem 

zakończy się ta  inwestycja, zgodnie z wytycznymi Unii Europejskiej i  Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska, bo stamtąd jest  pomoc na tą inwestycję w kwocie, bodajże 85 mln. zł.,  

jest wymóg żeby ta inwestycja na siebie zarabiała ale też jednocześnie  zarabiała na spłatę 

zaciągniętych zobowiązań w formie pożyczek i kredytów, a część tej inwestycji Zakład 

zagospodarowania odpadów w Jarocinie wziął  kredyt na sfinansowanie,  w ubiegłym tygodniu 

odbyło się z wiceprezydentem Poznania -  zapytałem jaki będzie koszt odpadów komunalnych 

na spalarni, którą Poznań buduje,  odpowiedź była, że wg harmonogramu w m-cu w kwietniu 

przyszłego roku ma nastąpić rozruch w tej spalarni,  cena ustalana jest na 205,00 zł za tonę 

odpadów, które będą trafiały na spalarnię,  ale po rozruchu ta cena wzrośnie prawdopodobnie 

do 250 zł za tonę,  pytano również czy Poznań będzie miał wpływ na tę cenę -  jest to 

inwestycja w ramach partnerstwa publiczno – prywatnego,  inwestor prywatny w przyszłości 

chce nad tym zarobić,  Poznań będzie miał częściowy wpływ, ale w 100%  wiceprezydent nie 

jest w stanie powiedzieć, że to będzie Poznań dyktował  jaka powinna być cena,  dla 

porównania Wójt podał, że Jarocin przewiduje od 1 stycznia 2016r. cenę 235,00 zł., a Poznań 

250,00 zł., Wójt nie chciał by podnosić opłaty dla wszystkich mieszkańców Gminy, przy cenie 

zaoferowanej w dniu dzisiejszym, a z opłaty Gmina nie tylko finansuje odbiór odpadów ale 

także z tych środków finansuje kupno koszy ulicznych, likwiduje dzikie wysypiska śmieci                    

i wszystkie inne sprawy związane z odpadami komunalnymi, Gmina powinna część etatu                   

z tych środków opłacać w Urzędzie, niestety zostaje  tylko niewielka kwota, dalej sprawa 

będzie analizowana 

 

 pozostałe roboty i zlecenia 

w październiku br. zostały zamontowane dwie oprawy oświetleniowe w miejscowości 

Wyszakowskie Huby, planowane uruchomienie oświetlenia – koniec listopada 2015 roku 

 

 Wyspa Edwarda 

na dzień dzisiejszy kończy się remont budynku domku szwajcarskiego ostatniego budynku jest 

remontowany, na początku listopada nastąpi odbiór, pozostaje do wykonania 

zagospodarowanie terenu a więc części alejek i  terenów zielonych co planowane jest w roku 

przyszły 
  

 

Informacja z Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu 

 Zakład wybudował nowy odcinek sieci wodociągowej fi. 110,  długości około 400 metrów 

bieżących w miejscowości Śnieciska  ul. Nowa,  pozostał jeszcze przecisk to włączenia aby  

wszystko połączyć, pozostaną do wykonania przyłącza, łączenie wszystkich właścicieli 

nieruchomości 

 Przedsiębiorstwo budowlane BUDMEX  zgłosiło zakończenie prac  budowlanych na obiekcie 

– budowa  sanitarnej w Zwoli, ul. Nowa (wykonano kolektor kanalizacji sanitarnej) za kwotę 

215.811,59 zł. netto + należny podatek VAT – wykonano 28 przykanalików, 1 kompletna 

przepompownię ścieków, kolektor tłoczny długości 580 mb i kolektory grawitacyjne długości 

628 mb 

 Przedsiębiorstwo z Prusinowa Pana Sobieraja  wykonała na Wyspie Edwarda  nową sieć 

wodociągową fi. 40 długości 160 mb z posadowieniem studni rewizyjnej z armaturą oraz 
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montażem czterech zasuw odcinających , podłączenie do istniejących budynków,  wartość prac 

to kwota 13 tys. netto + należny podatek VAT, 

 Zakład wykonał 2 przyłącza wodociągowe fi. 63 z zabezpieczeniem p.poż. na zlecenie 

mieszkańców, 

 usuwał awarie  sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łękno  i  Zaniemyśl  

 Zakład wykonywał prace porządkowe na terenie Gminy 

 

Informacja z oświaty  

 Dzień Edukacji Narodowej - w dniu 13.10.2015r. w sali GOK i R w Zaniemyślu 

odbyła się gminna akademia z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Podczas akademii 

wręczono 4 nagrody Wójta: 

 p. Beacie Świt-Józefowicz (SP Śnieciska), 

 p. Halinie Kasperskiej (SP Zaniemyśl), 

 p. Dorocie Ulatowskiej (Gimnazjum), 

 p. Marioli Kuberackiej (PS Zaniemyśl). 

 

Podczas akademii poinformowano również, że Pani Joanna Kaźmierczak (Gimnazjum) 

uzyskała stopień awansu nauczyciela dyplomowanego nadany przez Wielkopolskiego 

Kuratora Oświaty w Poznaniu. 

Akademię uświetnił występ dzieci ze Szkoły Podstawowej w Śnieciskach (we 

współpracy z Gimnazjum w Zaniemyślu). 

 

 Konkurs na Dyrektora ZEAO w Zaniemyślu - w dniu 29 września 2015r. ogłoszono 

nabór na kierownicze stanowisko urzędnicze - Dyrektora Zespołu Ekonomiczno 

Administracyjnego Oświaty w Zaniemyślu. W terminie do 12 października br. wpłynęło 

5 ofert, złożonych przez: 

- Martę Tomys zam. Łękno, 

- Sebastiana Korcza zam. Kijewo, 

- Annę Ignaszewską zam. Środa Wielkopolska 

- Arletę Kretkowską zam. Środa Wielkopolska 

- Małgorzatę Broniarz zam. Luboniec 

Komisja do następnego etapu rekrutacji, po zweryfikowaniu wszystkich ofert, 

zakwalifikowała kandydaturę Marty Tomys, która spełniła wymagania formalne 

określone w ogłoszeniu. Po rozmowie kwalifikacyjnej przeprowadzonej z kandydatem 

przez komisję konkursową, kandydatura została przedstawiona Wójtowi. 

Postanowiono zatrudnić Panią Martę Tomys zam. Łękno na stanowisku Dyrektora 

Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Oświaty w Zaniemyślu. Pani Mata  

rozpocznie pracę w dniu 4 stycznia 2016r.  

Informacje dotyczące oświadczeń majątkowych 

Do końca października danego roku Wójt ma obowiązek przedstawić analizę oświadczeń 

majątkowych, złożonych przez  pracowników podlegających Wójtowi, a więc zastępcy Wójta,  

Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych oraz osób wydających 

decyzje administracyjne, świadczenia majątkowe złożyło 21 osób,  złożono oświadczenia                             

w ustawowym terminie tj. do 30 kwietnia  wg stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedzającego a więc 
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2014 roku, w dniu dzisiejszym utrzymano analizę oświadczeń z Urzędu Skarbowego mamy obowiązek 

wysłać do najbliższego Urzędu Skarbowego kopie oświadczeń majątkowych  łącznie z  załącznikami,   

wszystkie oświadczenia były złożone prawidłowo z małymi uchybieniami, przy nazwiskach 

uchybienia są wymienione,  pracownicy otrzymają pisma aby  uchybienia się nie powtarzały,  

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej zauważa, że stwierdzone w toku 

przeprowadzanej analizy uchybienia miały w  większości charakter formalny, część nieprawidłowości 

może być skutkiem braku dokładności przy  sporządzaniu  oświadczeń, a przedstawione wnioski 

winny posłużyć do wyeliminowania nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych za lata 

następne 

 

Pozostałe informacje 

 

Wójt odczytał pismo Proboszcza ks. Krzysztofa Kruka ze Śniecisk 

„Caritas Archidiecezji Poznańskiej zwróciła się do polskich parafii archidiecezji z zapytanie                              

o możliwość przyjęcia uchodźców. W związku z prośbą o rozeznanie współdziałania tej kwestii                       

z władzami samorządowymi kieruje do Gminy  Zaniemyśl zapytanie jakiej konkretnej pomocy mogłaby  

udzielić parafii, gdyby ta przyjęła rodzinę uchodźców.  Nie chodzi mi o ogólnikową deklarację pomocy 

ale o określenie bardzo konkretne, jednoznaczna i praktyczne na czym mogłoby polegać wsparcie ze 

strony Gminy w podjętym trudzie przyjęcia uchodźców.” 

 

 

Odpowiedź Wójta na pismo 

„W odpowiedzi na pismo dotyczące partycypacji Gminy w kosztach przyjęcie przez Parafię oraz 

utrzymanie rodziny uchodźców uprzejmie informuję, że w tej bardzo delikatnej, ale również i złożonej 

kwestii musi wypowiedzieć się Rada Gminy Zaniemyśl, stąd w chwili obecnej nie mogę udzielić 

konkretnej i jednoznacznej odpowiedzi.” 

 

Wójt powiedział, że jest to bardzo delikatna sprawa, zapytania z tego tytułu Gmina ma z różnych 

kierunków, oczekiwana jest odpowiedź bardzo konkretna,  ale czy chodzi o pieniądze, czy                           

o mieszkanie, którego nie mamy,  kwestia pieniędzy, które z budżetu  mielibyśmy wyasygnować  

jeżeli uchodźcy byliby przyjmowani, na koniec Wójt powiedział, że sprawa jest analizowana 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała zebranych czy są pytania do Wójta w związku                                 

z przedstawionymi informacjami  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu radnemu Wiesławowi Grobelnemu 
Panie Wójcie,  mówi Pan, że jedna z 5 osób została wybrana przez  Komisję Konkursową, mam 

pytanie czy to jest ta osoba, ta Pani, która  tak krytycznie się wypowiadała na temat funkcjonowania 

naszej oświaty na sesji kiedy dokonywaliśmy rozwiązania Zespołu, pytam bo jestem zainteresowany, 

nie jest to chyba tajemnicą 

 

głos zabrał Wójt – czy to Panie Radny jest tak ważne, nie jest to tajemnicą, jest ta Pani, która 

zajmowała głos na sesji  

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

Sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamila Kołacka - Pani Przewodnicząca, w nawiązaniu do informacji 

jaką Wójt przedstawił  w sprawie podwyżki dla sołtysów chciałabym się w tej sprawie wypowiedzieć,  

Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie Radni,  w związku z podejmowaniem na dzisiejszej sesji 

uchwały w sprawie wysokości diety oraz zwrotu kosztów podróży Sołtysom Gminy  Zaniemyśl  

chciałabym powiedzieć,  myślę, że w imieniu większości Sołtysów, że podejmowany  projekt uchwały 

jest po prostu dla nas  krzywdzący,  złożony przez nas wniosek o podwyższenie  diety podyktowany 

był wieloma zadaniami, która wykonujemy na rzecz mieszkańców naszych sołectw, na spotkaniu                 

z Wójtem, wspólnie, i za aprobatą Pana Wójta  uchwaliliśmy,  Wójt zaproponował, że porozmawia               

z  Radnymi i będzie wnioskował o minimum 120 zł podwyżki,  a być może Radni zgodzoną się nawet 
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na podwyżkę w wysokości 150 zł,  tymczasem z naszej wiedzy wynika, że żadne rozmowy nie miały 

miejsca, przez co czujemy się oszukani, dzisiaj chciałabym powiedzieć, że projekt uchwały jest 

zdecydowanie manipulacyjny i krzywdzący,  nie tylko nie uwzględnia podwyżki ale dla wielu jest 

obniżką dotychczas otrzymywanego wynagrodzenia, moje pytanie brzmi, czy była.  jeśli była to kiedy,  

konsultacja z Radnymi w powyższej sprawie, dziękuję bardzo 

 

Ad.7. Zastępca Wójta przedstawił informację o stanie i realizacji zadań oświatowych za rok 

szkolny 2014/2015, która stanowi zał. Nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwał: 

 

8a) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2016, przedstawiła Pani Maria Dudzińska, Przewodnicząca Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu -  Pani Przewodnicząca 

mam wniosek  o wykreślenie w rozdziale IV  w pkt 1 ppkt c,  udział w posiedzeniach grup roboczych 

Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw przemocy w rodzinie, proszę Państwa ustawa                    

o wychowaniu w trzeźwości mówi jednoznacznie o wynagrodzeniach członków Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  natomiast istnienie Zespołu Interdyscyplinarnego opiera 

się na innej ustawie, rozporządzeniu, jest tam powiedziane jednoznacznie, że wszyscy członkowie 

Zespołu Interdyscyplinarnego pracują w tym Zespole bezpłatnie, natomiast w tym pkt mamy, że 

członkowie Komisji ds. zwalczania problemów alkoholowych akurat w tym Zespole będą otrzymywali 

wynagrodzenia co jest sprzeczne, ponieważ w tym Zespole Interdyscyplinarnym są jeszcze inni 

pracownicy np.  pracownicy o OPS,  pracownicy ochrony zdrowia, jest Policja są  przedstawiciele 

Sądu  jak potrzeba, składam ten wniosek ponieważ jest to sprzeczne z aktem prawnym 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radcy Prawnemu -  proszę Państwa został złożony przez 

Radnego,  Radny ma prawo  złożyć wniosek 

Przewodnicząca Rady -  wniosek Pana Radnego o wykreślenie w rozdziale IV  w pkt 1 ppkt c,  udział 

w posiedzeniach grup roboczych Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw przemocy w 

rodzinie 

 

Głosowanie wniosku zgłoszonego przez Radnego Wiesława Grobelnego 

 

w wyniku głosowania jawnego, wniosek Radnego został odrzucony   

8 głosach „przeciw” 

4 głosach „za” 

3 głosach „wstrzymujących się” 

 

Głosowanie projektu uchwały 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/72/2015 została przyjęta przy   

9 głosach „za” 

2 głosach „przeciw” 

4 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

8b) w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

kolejnych umów dzierżawy nieruchomości, przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik 

Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 
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uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/73/2015 została przyjęta przy   

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 6  do niniejszego Protokołu 

 

8c) w sprawie opłaty od posiadania psów przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik 

Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/74/2015  została podjęta przy:  

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 7  do niniejszego protokołu 

 

8d) w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/75/2015  została podjęta przy:  

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 8  do niniejszego protokołu 

 

8e) w sprawie  utraty mocy obowiązującej uchwały Nr XX/134/2000 Rady Gminy Zaniemyśl                 

z dnia 11 grudnia 2000 roku w sprawie zarządzenia poboru zobowiązań podatkowych w drodze 

inkasa, określenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia dla inkasentów, przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/76/2015  została podjęta przy:  

13 głosach „za” 

1 głosach „wstrzymujących się” 

1 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 9 do niniejszego protokołu 

 

8f) w sprawie  ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych Sołtysom 

Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

głos zabrał Wójt - Szanowni Państwo,  w interpelacjach  była mowa na temat wysokość diet, 

odpowiem w tym miejscu,  dla Pani Sołtys Lubonieczka, Pani Kołackiej,  a więc,  państwu radnym 

przedstawiłem, że odbyłem naradę z Sołtysami,  Sołtysi,  którzy byli na tej naradzie przegłosowali, że 

inkasa od nowego roku na terenie naszej Gminy nie będzie w związku z docierającymi do mnie 

informacjami, że jest to dla Państwa Sołtysów utrudnienie,  zostało to przegłosowane, w zamian na 
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spotkaniu z Sołtysami  powiedziałem, że 100,00 zł. ryczałtu ewentualnie więcej przeanalizujemy to 

jeżeli chodzi o możliwości budżetowe,  Pani Sołtys zadała pytanie czy była konsultacja z Radą, tak 

Pani  Sołtys,  w  ubiegły poniedziałek  jak zwykle przed sesjami, na 7 dni jak jest to zapisane                         

w Statucie, były rozmowy,  procedowaliśmy m.in. nad tą uchwałą,  przekazałem Radzie,  ta sprawa 

była omawiana,   wówczas, tydzień temu proponowałem w uchwale ryczałt w wysokości 300,00 zł a 

więc wzrost o 100,00 zł, dzisiaj na sesji po jeszcze głębszej analizie proponuję żeby to było 320,00 zł, 

inkaso Szanowni Państwo było ale to wymagało pracy,  po wydruku zbieranie podatków od 

mieszkańców,  wpłata gotówki zebranej w banku,  zdanie druku, to  było za określoną czynność,  teraz 

proponuję aby zrekompensować to bez wykonywania pracy w formie ryczałtu,  oczywiście 

proponujemy, jak Państwo zauważyliście, za nieobecność sesji było 30% mniej ryczałtu, teraz 

proponujemy aby było 20%, a więc kwotę niższą jeżeli państwo nie będziecie mogli uczestniczyć, 

zarzut, że nie było konsultacji z Radą  mija się  z  prawdą,  w ubiegłych poniedziałek  na ten temat 

rozmawialiśmy,  nie wiem w jaki sposób konsultacje przeprowadzać z radą,  przedstawia wszystkie 

informacje, które Rada chce  i dyskutujemy, mówię o tym co  było na spotkaniu z Państwem,  dzisiaj 

jest ta uchwała,  proszę Państwa chcę powiedzieć,  o tym należy rozmawiać,  to są konkretne 

pieniądze,  jeżeli dzisiaj Państwo przegłosują treść tej uchwały z ryczałtem 320,00 zł,  w skali roku w 

budżecie Gminy będzie to kwota niecałe 70.000,00 zł,  jeżeli chodzi o wzrost to jest o kwotę 25.900,00 

zł.,  można powiedzieć, że jest to  prawie 50 – 60% wzrostu ryczałtu,  oczywiście minusujemy  inkaso, 

inkaso za rok 2014  wyniosło 25.460,00 zł,  rzeczywiście prawda jest taka, i to też omawialiśmy                  

z Paniami i Panami Sołtysami, dokładnie wg moich wyliczeń w stosunku do tych kwot zbieranych 

przez Sołtysów i procentach, które każde sołectwo miało, czterech z Państwa  na tym straci,  pozostali 

w mniejszym czy większym stopniu będą mieli więcej w stosunku do inkasa,  ryczałtu, które 

obowiązywało,  nigdzie nie jest powiedziane żeby  ryczałt  dla  wszystkich Sołtysów był równy, ale 

Panie i Panowie Sołtysi  tego tematu podjęli, stwierdzono, że będzie równo,  nigdy nie jest idealnie,  

może ktoś się czuć  zawiedzionym, musimy decyzje podejmować nie dla wszystkich są do przyjęcia, 

do końca roku inkaso  jeszcze jest, jest jeszcze termin raty listopadowej, to tyle moich wyjaśnień jeśli 

chodzi o interpelacje i wyjaśnienia dotyczące ryczałtu dla Pań i Panów Sołtysów, dziękuję 

 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny -  Pani Przewodnicząca, Pan Wójt przed chwilą powiedział, że 

cztery sołectwa będą stratne, proponuję podwyższyć kwotę do 350,00 zł. i być może żaden nie będzie 

stratny, bo dlaczego miałby być stratny, w tej uchwale proponuję zamienić kwotę 320,00 zł, którą 

proponuje Pan Wójt na kwotę, którą proponowałem tydzień temu na zebraniu Komisji czyli 350,00 zł, 

dlaczego powinniśmy podwyższyć, uważam, że Sołtysi są coraz bardziej zaangażowani, mieszkańcy 

coraz bardziej wymagający, tak więc uważam, że bezwzględnie ta podwyżka tych diet im się należy, 

dziękuję 

 

głos zabrał Wójt – dodał, podwyżka dla wszystkich Państwa, tym czterem Sołtysom i tak nie 

zrekompensuje inkasa, mimo wszystko, te cztery Sołectwa zebrały dużo podatków, te 350,00 zł jak to 

przeliczyłem Panie Radny nie zrekompensuje, tak do informacji 

 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny – ale te straty będą na pewno mniejsze 

 

Głosowanie wniosku zgłoszonego przez Radnego Wiesława Grobelnego 

 

w wyniku głosowania jawnego, wniosek Radnego został odrzucony   

6 głosach „za” 

9 głosach „wstrzymujących się” 
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0 głosach „przeciw” 

 

Głosowanie projektu uchwały 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/77/2015 została przyjęta przy   

11 głosach „za” 

4 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 10 do niniejszego protokołu 

 

8g) w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Gminy Zaniemyśl oraz należności z tytułu 

zwrotu kosztów podróży służbowych przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Bartoszowi Biskupowi – wnoszę o odrzucenie                 

w całości tej uchwały, ponieważ uważam, że dodatkowe obciążenie budżetu,  podwyżka ryczałtu  dla 

nas jest w tym momencie niewskazana,  a motywacją pracy Radnego nie powinno być dodatkowe 

korzyści finansowe a możliwość pracy dla rozwoju Gminy,  dziękuję bardzo 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu -  Pani Przewodnicząca, 

ja oczywiście jak najbardziej popieram wniosek Pana Radnego Biskupa proszę Państwa słyszeliście 

Państwo ten głos,  spójrzcie Państwo tylko, to naszej społeczności,  nie było głos euforii  to był  głos 

dezaprobacji na nasze poczynania,  proszę Państwa uważam, słyszę drugi raz na tej sali, że nie ma 

pieniędzy, pierwszy raz jak podwyższaliśmy  pensję  Wójtowi, drugi raz dzisiaj, jak chodzi o  kwestię 

podwyżki diet dla Radnych, w momencie kiedy była podwyżka diet dla Sołtysów jakoś Państwo 

mieliście wątpliwości, że należy tak czynić,  uważam proszę Państwa, że jest to absolutnie niemoralne 

i nieetyczne, nie powinniśmy odnosi żadnych diet dla nas,  nie jesteśmy tu po to  aby poprawić sobie 

status ekonomiczny,  całkowicie popieram Radnego Biskupa i proszę o przegłosowanie 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Jerzemu Grześkowiakowi –  parę lat temu 

zmieniliśmy system diet, w poprzedniej kadencji za sesję i komisję, Komisję wspólną była dieta,  od 

201 roku  jest to dieta wypłacano co miesiąc, w tym przypadku uważam, że nie jest to podwyżka,  jest 

to urealnienie wysokości diet, po prostu licząc kiedyś dietę najniższej krajowej i tak mogę powiedzieć, 

że 450,00 zł diety Radnego to jest 32,4%  najniższej krajowej, która była 2011 roku a w tej chwili 

gdyby o 100,00 zł podnieść to jest 31,4% czyli nawet nie jest to wyrównanie tylko  urealnienie,  

dziękuję bardzo 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu -  proszę Państwa,  nie 

zgadzam się z Radnym Grześkowiakiem,  my nie jesteśmy zobowiązani podwyższać sobie dlatego, że 

jest jakaś inflacja,  czy urealniać myślę, że funkcja Radnego to ciągle funkcja społeczna,  dieta ma 

rekompensować jakieś tam wydatki, uważam, że   nie jest to argument  żeby tę  dietę podwyższać,  

nawiasem mówiąc, kiedyś był czas, że Radni nie otrzymali żadnej diety, jakoś były kłopoty tymi 

radnymi żeby w ogóle ktoś starał się dostać do tej Rady,  dzisiaj mamy diety, jakoś niebezpiecznie   

zaczynają one rosnąć,  jestem zdecydowanie za niepodwyższaniem, proponuję przegłosować wniosek 

Pana Biskupa 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radcy Prawnemu -  tutaj nie ma wniosku,  Państwo macie 

głosować nad uchwałą,  Radni wyrażają swoją wolę przyjęcia tej uchwały bądź nieprzyjęcia, Państwo  

nie rozstrzygacie o jednej kwestii,  co innego jest odrzucenie wniosków co innego jest nie podjęcie 

uchwały,  chodzi tutaj o to żeby ta uchwała ma nie być podjęta,  jeżeli nie będzie podjęta to będzie  

obowiązywała dotychczasowa uchwała,  Państwo składacie  informacje do Rady żeby ta uchwała nie 

została podjęta,  jeżeli ona nie zostanie podjęta w akcie głosowania  to będzie obowiązywał 

dotychczasowy akt prawny 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/78/2015 została przyjęta przy   

9 głosach „za” 

6 głosach „przeciw” 
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0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 11  do niniejszego protokołu 

 

8h) w sprawie  wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp.  

 

 Opinię Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników przedstawiła 

Przewodnicząca Zespołu radna Ewa Wiatr – Gawlak, opinia stanowi zał. Nr 12 do 

niniejszego Protokołu  

 Powołanie Komisji Skrutacyjnej bardzo proszę o podanie składu do Komisji, przypominam, że  

Komisja składa się z  trzech osób, proszę o podanie kandydatur 

 

Zgłoszono kandydatury w osobach: 

Radna Barbara Sowinska, która wyraziła zgodę, 

Radny Jerzy Grześkowiak, który wyraził zgodę, 

Radny Michał Marciniak, który wyraził zgodę, 

 

Głosowanie – w wyniku głosowania jawnego skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty 

jednogłośnie tj. 15 „za” 

Przewodniczący Rady Gminy - stwierdzam, że w skład Komisji Skrutacyjnej  wchodzi  

Radna Barbara Sowinska, Radny Jerzy Grześkowiak i Radny Michał Marciniak 

 

 10 - cio minutowa przerwa 

 

 Głosowanie tajne na ławnika do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. do orzekania w sprawach 

z zakresu prawa pracy, po głosowaniu Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Radna Barbara 

Sowinska odczytała protokół z ustalenia wyników głosowania sporządzony na sesji w dniu                

26 października 2015r. na kadencję od 2016 roku do 2019 roku (zał. Nr 13 do niniejszego 

Protokołu), 

 

 Głosowanie tajne na ławnika do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. do orzekania                            

w pozostałym zakresie, po głosowaniu Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Radna Barbara 

Sowinska odczytała protokół z ustalenia wyników głosowania sporządzony na sesji w dniu                

26 października 2015r. na kadencję od 2016 roku do 2019 roku (zał. Nr 14 do niniejszego 

Protokołu), 

 

 

 Głosowanie tajne na ławnika do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. do orzekania                             

w pozostałym zakresie, po głosowaniu Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Radna Barbara 

Sowinska odczytała protokół z ustalenia wyników głosowania sporządzony na sesji w dniu                

26 października 2015r. na kadencję od 2016 roku do 2019 roku (zał. Nr 15 do niniejszego 

Protokołu), 

 

  projekt uchwały odczytał Pan Bogdan Schwanke, zastępca Wójta  

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XII/79/2015  została podjęta przy:  

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 16  do niniejszego protokołu 
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Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

 

Wójt odpowiedział na interpelację zgłoszoną przez Sołtysa sołectwa Lubonieczek Panią Kamilę 

Kołacką w pkt 8f 

 

Ad.10. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy – jestem zobowiązana przedstawić analizę oświadczeń  majątkowych 

złożonych za rok 2014 przez Radnych Gminy  Zaniemyśl,  zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

m.in. Radny zobowiązany jest do złożenia oświadczeń majątkowych, przedmiotowe oświadczenia  

złożyli wszyscy Radni ustawowym terminie to jest 30 kwietnia 2014r.  wg stanu na dzień 31 grudnia 

2014 roku , w dwóch egzemplarzach wraz z kopią swojego zeznania (PIT)  z czego jeden egzemplarz  

wysłany został do Urzędu Skarbowego  właściwego ze względu na miejsce zamieszkania osoby 

składającej oświadczeń, drugi  egzemplarz przechowywany jest w biurze Rady, oświadczenia 

majątkowe zostały opublikowane w BIP Zaniemyśl,  jak wspomniał tak jak wspomniał Wójt 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej zauważa, że stwierdzone w toku 

przeprowadzanej analizy uchybienia miały w  większości charakter formalny, część nieprawidłowości 

może być skutkiem braku dokładności przy  sporządzaniu  oświadczeń, a przedstawione wnioski 

winny posłużyć do wyeliminowania nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych za lata 

następne. 

 

Ad. 11. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w  związku z wyczerpaniem na dzień dzisiejszy porządku obrad, 

zamykam XII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

sporządziła : B. Madajczak  


